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Inspreken F.A. van Essen Politieke Markt 12 juli 2022 
 
Goedenavond,  
 
Teleurstellend hetgeen in de zomerbrief vermeld staat over afval en het afvalbeleid. Volgens 
een recent onderzoek van 1Twente zijn in Hengelo voor de inwoners het afvalbeleid en 
woningbouw de belangrijkste thema’s. 
 
Conclusie na het lezen van de zomerbrief: pappen en nathouden. De gevolgen van de hogere 
tarieven Twence en de invoering van de bio-boxen worden afgewenteld op de huishoudens. De 
afvalstoffenheffing dreigt opnieuw fors omhoog te gaan. 
 
Mogelijkheden om kosten te beperken of anders te financieren blijven onbenut. Denk b.v. aan 
de kwijtschelding waarvan de kosten sterk oplopen. Deze kun je uit de riool en afvalbegroting 
halen en het bedrag overhevelen naar armoedebestrijding zodat het doelmatiger besteed kan 
worden. Beter stoppen met het achterhaalde Diftar-syteem en twee vaste tarieven invoeren, 
voor een en meerpersoonshuishoudens. Zo zet je de vele afvalmijders buitenspel.  
 
De afvalbalie kan dan wel tevreden klanten hebben maar wat is de toegevoegde waarde? De 
kosten zijn aanzienlijk hoger omdat er ook BTW bijkomt. Afval dat past in een grote 
boodschappentas mag gratis ingeleverd worden maar de inwoners werd wel verboden 
hetzelfde afval in zakken in te leveren op het milieupark. De winst die dit zou opleveren bleek 
gebaseerd op een fantasie berekening. Weer een stukje afbraak van service. 
 
Beter stoppen met de afvalbalie en zorgen voor een dekkend netwerk Wecycle inleverpunten. 
Daarnaast het storttegoed verhogen en twee keer per jaar zonder extra kosten de mogelijkheid 
bieden om grof huishoudelijk en/of tuinafval van huis op te laten halen. 
 
Terwijl algemeen bekend is dat de combinatie van Diftar en omgekeerd inzamelen funest is 
voor de kwaliteit van de gescheiden afvalstromen is het de bedoeling Diftar uit te breiden naar 
de bio-boxen voor de hoogbouw. 8 cent per klik, theoretisch resulterend in €94.000,- per jaar. 
Grof tuinafval staat in 2022 als kostenpost voor €214.600,- in de begroting. De laagbouw kan dit 
zonder extra kosten storten, hier betaalt de hoogbouw €57.227,- aan mee zonder dat ze er 
gebruik van maakt. 
 
Door Diftar in te voeren voor de bio-boxen zal het geschatte deelnamepercentage van 75% niet 
gehaald worden. Huishoudens moeten 3 keer per week storten maar wat is de maximale 
loopafstand?  Hoeveel bio-afval verwacht men in te zamelen bij de hoogbouw en is er rekening 
gehouden met de aanzienlijke winst op het verwerkingstarief? 
 
Waarom bio-boxen leasen i.p.v. investeren en afschrijven over 10 jaar? Waarom is er geen 
offerte aangevraagd bij Gildebor/SWB? 
De bakfietsen en rocketcomposters kunnen verkocht worden en de opbrengst gebruiken voor 
de bio-boxen. 
 
Bio-afval valt in Twente alleen in Hengelo onder een Diftartarief. Hengelo bungelt daarom 
onderaan v.w.b. de hoeveelheid ingezameld bio-afval en wordt een groot deel verbrand. 
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In 2012 nam de raad een motie aan om het 0-tarief voor GFT in te voeren. Invoering van het 0-
tarief zal gegarandeerd zorgen voor een aanzienlijk hogere opbrengst bio-afval en daarmee 
gepaard gaande milieuwinst. 
 
Meer compost en meer groengas. Besparing op de verwerking bij Twence: €62,- per ton.  
 
De vereniging afvalbedrijven publiceerde een uitgebreide factsheet: “Nultarief voor gft-
inzameling werkt.” Conclusie: Een nultarief voor gft is de snelste en voordeligste manier om het 
scheidingspercentage flink te laten stijgen.”  
 
De gemeenteraad heeft nog steeds onvoldoende inzicht in de afvalbegroting. De werkelijk 
gerealiseerde kosten en baten krijgt ze niet te zien. Dit ondanks het feit dat op 16 december 
2020 met overgrote meerderheid de motie “Afval Informatie Rapportage” is aangenomen.  
 
Burger Belangen, VVD en nog een aantal partijen willen overgaan op nascheiding maar Twence 
ligt dwars. Daarom moeten we op zoek gaan naar een alternatieve mogelijkheid en hierbij 
optrekken met gelijkgestemde gemeenten zoals Almelo. 
 
Bij nascheiding kunnen we stoppen met omgekeerd inzamelen, de trommels vergroten naar de 
oorspronkelijke 60 liter en alle bovengrondse containers weghalen. OPK aan huis ophalen en de 
verenigingen belonen met een hogere garantievergoeding. 
 
Er zijn legio mogelijkheden om de service voor de inwoners te vergroten zonder dat dit “onder 
de streep” tot hogere kosten leidt. Stem zaken af met de gemeente Borne. Zij bieden meer 
service tegen lagere kosten. 
 
Maak het mogelijk meer afvalsoorten kosteloos in te leveren. Denk hierbij aan hout, 
hardplastic, autobanden en matrassen. Dit zal zorgen voor minder afvaldump en dus minder 
kosten. 
 
“Milieu verliest in afvalrace” kopte de Telegraaf zaterdag 2 juli. Als dit ergens het geval is dan 
wel in Hengelo. Niet alleen gaat veel bio-afval de oven in ook een zeer groot gedeelte van het 
sterkt vervuilde PMD. Verloedering van de leefomgeving en gezondheid risico’s door afvaldump 
waarvan de jaarlijkse kosten inmiddels richting de half miljoen gaan. 
 
Ik sluit af met de wijze woorden van onze nieuwe wethouder: 
 
“Wij hebben niet de wijsheid in pacht, de inwoners wel. Het wordt tijd dat we goed gaan 
luisteren.”  
 
Dank voor uw aandacht, vragen? 
 
Afval Informatie en Advies Hengelo, Eddy van Essen 


